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Zápis ze zasedání pastorační rady Strahovské farnosti 

Datum a čas: 26.8.2024 v 18:45 

Místo: altánek Marie Luisy 

Předsedající: M. Selvek 

Zapisovatel: T. Vrána 

Přítomní: J. Faberová, Z. Kopečková, F. Krčmáriková, B. Orlová, M. Selvek, 

E. Smutná, B. Štivar, T. Vanc, L. Vorel, T. Vrána 

Nepřítomní:  - 

Omluvení: F. Krčmáriková, G. Krušina 

Pastorační rada je usnášeníschopná. 

1. Představení proběhlých akcí 

- M. Selvek představil akce proběhlé od minulého zasedání pastorační rady 

(Viz. zápis z minulého zasedání PR). 

- Zaznělo poděkování za zapojení se s pomocí při generální kapitule na 

Strahově ze strany farníků a všech dobrovolníků…Spokojenost a dobré ohlasy 

ze strany komunity na Strahově i od zahraničních účastníků GK. 

2. Farní káva a farní odpoledne 1.9. 

- M. Selvek představil koncept farního odpoledne, které se bude konat 1.9. 

- V rámci tohoto odpoledne se bude konat: 

o farní káva, 

o oběd formou rautu v sala terreně (zajistí restaurace Na Pekle), 

o možnost prohlídky nové prohlídkové trasy strahovské knihovny 

a obrazárny, 

o hudební zakončení v bazilice (V. Roubal). 

3. Lektoři a jejich služba ve farnosti 

- M. Selvek uvedl členy pastorační rady do aktuální situace ohledně lektorů. 

- Cílem M. Selveka je rozšířit řady lektorů, a to nejen o muže, ale také o ženy. 

- Problémem je systém střídání lektorů 

o Byl navržen systém sdílené tabulky, který však není vyhovující pro 

všechny. 

- Problém taky je, že někteří lektoři často chodí na mši těsně před začátkem, a 

je tak těžké volit, kdo bude číst. 

- Je třeba: 

o Pevně definovat počet aktivních lektorů 

o Vymyslet systém střídání 
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o Tyto problémy by mohlo vyřešit setkání všech lektorů, které 

M. Selvek plánuje uskutečnit a na kterém by se přímo s nimi 

domluvil. 

4. Služba u dveří v neděli a o svátcích v bazilice 

- Služba ostiáře je sice náročná a nevděčná, ale kvůli nerušenému průběhu 

mše svaté velice potřebná. 

- Ideální by bylo, aby se funkce ujmulo cca. 8 mužů, kteří by se mohli střídat 

á 2 měsíce. 

- Terciář Heřman se nabídl, že by pomohl s jejich koordinací. 

- L. Vorel navrhl, že by řady ostiářů mohli rozšířit ministranti. 

- T. Vanc v této souvislosti navrhl, aby v malém zádveří byly pro lepší 

průchodnost otevřeny levé dveře do baziliky místo pravých. 

5. Farní Silvestr 

- Datum farního silvestru je stanoveno na 30.11. 

- M. Selvek navrhl, že by mohl oslovit pro změnu pana Kocveru, který 

provozuje pivovar Sv. Norbert 

o Restaurace Na Pekle byla pastorační radou shledána jako lepší 

možnost. A tedy proběhne opět v restauraci Na Pekle. 

- Pro zpestření programu by bylo dobré večer min. 2x proložit nějakými vstupy 

(tombola, dražba…). 

- Je potřeba zajistit: 

o zarezervování prostor, 

o vytištění lístků, 

o časný prodej lístků, 

o osobu na moderování tomboly. 

6. Informace o obnově varhan v bazilice 

- M. Selvek představil plán na obnovu varhan v bazilice. 

- V aktuální fázi se budou stavět nové chórové varhany. 

- Stran kláštera má stavbu na starost P. Kristián. 

- Po jejich postavení se budou chórové varhany používat k liturgii a budou 

opraveny varhany velké 

o Velké varhany hrají dobře, ale elektronicky nefungují správně. 

7. Mikulášská 

- L. Vorel navrhl otevřít toto téma. 

- M. Selvekovi sestry premonstrátky nabídly pomoc s organizací, ale je třeba 

aby se zapojili i farníci, aby to pak nezůstalo na jednom nebo dvou lidech. 
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- Hlavní otázkou je, zda je ve farnosti dost dětí, kteří by o mikulášskou stáli. 

o Na farním dni by bylo možné se zeptat mezi farníky, zda by byl o 

Mikulášskou zájem. 

8. Farní kafe a další 

- Připomínka L. Vorla  

o Do přípravy farního kafe by se mělo zapojit více farníků, kteří by se 

v jeho chystání střídali. Momentálně přípravu zajišťuje pouze pár 

osob. Bylo by vhodné udělat osvětu a pozvat další farníky ke 

spolupráci. 

 

- Podzimní farní výlet – vymyslet kam a včas oznámit. Nejpravděpodobněji 

někdy v říjnu. Je možné navrhovat, co by se mohlo navštívit.  

 

- Dotaz L. Vorla: Zamyslet se nad zapojením dívek do ministrování…(jaký by byl 

na to názor). Názor P. Mikuláše je, že zatím to není aktuální téma a je to věc, 

nad kterou se může přemýšlet, ale P. Mikuláš to zatím nevidí jako podstatné. 

Kluků je dost a je třeba povzbudit mladší, aby se do ministrování zapojili.  

 

- Národní pouť do Říma 2025 – zájem ze strany farníků není horentní – zaznělo 

přání uspořádat letecky zájezd do Říma jen pro farnost. Je to zatím myšlenka 

a návrh. 

 

Další zasedání pastorační rady bylo naplánováno na 4.11. po večerní mši svaté 

(cca. 18:50). 
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